
Ingyenes városi lap. Minden számnak helyi értéke van! XXXV. évfolyam, 1. szám     2025. január 16.

Csabai MérlegCsabai Mérleg

FOLYTATÁS A 3. OLDALON

Bízunk abban, hogy az idei év gazdasági tekintetben jobb lesz

FOLYTATÁS AZ 5. OLDALON

Januártól kéthetente viszik el a szelektív hulladékot

Z Ö L D  Ö N K O R M Á N Y Z AT Ádám Pál: Új sétány a Réthy híd 
és a Bánszki utcai kishíd között

Az Árpád soron a munkaterületet már átadták a békéscsabai kivitelezőnek

Egy nettó 68 millió forint érté-
kű beruházásnak köszönhe-
tően bővül ismét Békéscsaba 
turisztikai attrakcióinak köre. 
A Modern Városok Program 
révén, a Wenckheim turis-
ta- és kerékpárút kialakítása 
projekt részeként egy újabb 
sétány és pihenő épül az Ár-
pád soron, ahol a munkaterü-
letet már átadták a kivitelező-
nek. A részletekről Ádám Pál 
infrastrukturális fejlesztése-

kért felelős tanácsnokot kér-
deztük. 

– Békéscsaba önkormány-
zata elkötelezett a város 
szépítésében. Azt tapasz-
taltuk, hogy a Munkácsy híd 
és a Réthy Pál híd között 
korábban épített alsó sétány 
nagyon népszerű. Napköz-
ben szívesen járnak oda a 
kisgyermekes szülők, meg-
pihennek ott a nyugdíjasok, 

esténként pedig többnyire 
a fiatalok veszik birtokba a 
pihenőt. Éppen ezért dön-
töttünk úgy, hogy szeretnénk 
megvalósítani a másik, közel 
százhét méter hosszú, impo-
záns sétányt másfél méter 
szélességben, a Réthy Pál 
híd és a Bánszki utcai kishíd 
közötti részen – mondta el 
Ádám Pál. 

A tanácsnok hozzátette, 
a sétányon több kiegészítő 
elem biztosítja majd a lakos-
ság komfortérzetét: a pihe-
nőpont több mint száz négy-
zetméter lesz, WPC burko-
lattal látják el, pihenőpado
kat, vandálbiztos, USB csat-
lakozású telefontöltőket, ke-
rékpártámaszokat helyeznek 
el, valamint HotSpot szolgál-
tatás, az internet is elérhető 
lesz a sétányon. 

Herczeg Tamás országgyű-
lési képviselővel ezúttal a 
2024-es esztendőre tekin-
tettünk vissza. Egyebek 
mellett a gazdasági helyzet 
alakulásáról, illetve Békés-
csaba lehetséges jövőjéről 
kérdeztük.

– Hogyan értékelhető, hogyan 
foglalható össze a 2024-es 
gazdasági év?

– Nehéz évünk volt, ha 
megnézzük a 2024-es év 
mutatóit, látható, hogy egy 
százalék alatt maradt a GDP-
növekedés. Vannak olyan 
globális folyamatok, ame-
lyek Békéscsabát is érin-
tik, és vannak helyi tenden-
ciák. Sokan nem tudják, de 

egy kiemelt terület, a környe-
zetvédelem szempontjából 
jobban állunk, mint az elő-
ző esztendőkben. Az ózon-
lyuk kiterjedtsége csökkent, 
a Földnek az ember felelős-
ségérzetéből fakadó állapota 
is jobb, mint a korábbi évek-
ben volt, ami kedvező folya-
mat. Nem elhanyagolandó, 
hogy bár gazdasági nehézsé-
gekkel küzd hazánk és egész 
Európa, a foglalkoztatási mu-
tatóink nagyjából az előző évi-
hez közeliek maradtak. Az el-
múlt években a koronavírus-
járvány, a háborús helyzet, a 
szankciós politika mind-mind 
nehéz helyzetbe sodorta az 
országot, de remélhető, hogy 
2025ben már erőteljesebb 

növekedést tud produkálni az 
ország, mint tavaly. Ezt mu-
tatják még a kevésbé optimis-
ta előrejelzések is. A magyar 
kormányzat három százalé-
kot kicsit meghaladó bővülésre 
számít, ami elegendő lesz az 
ambíciózus tervek megvaló-
sítására. Egyebek mellett pél-
dául arra, hogy a rezsidíjak a 
legalacsonyabbak között ma-
radjanak Európában és a csa-
ládtámogatások továbbra is 
megmaradjanak. Hozzá kell 
tenni: önmagában a magyar 
családpolitika bármennyire 
is pozitív, nem elég ahhoz, 
hogy a demográfiai mutatók 
jelentősen javuljanak. 

Idén január 1-jétől a szelek-
tív hulladékot kéthetente 
szállítja el a Tappe Kft. Bé-
késcsabán, minden párat-
lan hét csütörtökén. A vál-
toztatást az indokolta, hogy 
sok háztartásnál szűkösnek 
bizonyult a havi egyszeri el-
szállítás. Ezzel együtt az új-
rahasznosításra is nagy 
hangsúlyt fektet az önkor-
mányzat a szolgáltatóval kö-
zösen. A részletekről Szar-
vas Pétert, Békéscsaba 
polgármesterét kérdeztük.

Szarvas Péter elmondta, hogy 
a csabaiak a szelektív hulla-
dékgyűjtést illetően nagyon 
aktívak. Békéscsaba önkor-
mányzata és a szolgáltató cég, 
a Tappe Kft. azt tapasztalta, 
hogy sok háztartás esetében 
kevés a havi egyszeri szál-
lítás, ezért döntöttek a havi 
két alkalom mellett. Hozzátet-
te: érdemes a hulladéknap-
tárt figyelemmel követni az 
időpontokért. 

A városvezető hangsúlyoz-
ta, hogy a szelektív hulladé-
kok közé megtisztított állapotú 

papír, műanyag és fémhulla-
dék helyezhető el. 

– Miután a Tappe járművé-
vel összegyűjtik a sárga ku-
kákban lévő hulladékot, azt 
a Berényi úton található, eu-
rópai színvonalú válogató-
műbe viszik, ahol modern 
technológiával a háromfé-
le anyagfajtát szétválasztják. 
Önálló frakciókban helyezik 
el a három anyagot, majd a 
Tappe Kft. feladata, hogy a 
szétválogatott hulladékot új-
rahasznosításra értékesít-
se. Ez egy jól megszervezett 
munka, és bízunk benne, 
hogy a gyakoribb szállítás-
sal egyre több dolgot tudunk 

újrahasznosítani – fogalma-
zott a polgármester.

Szarvas Péter kiemelte: 
ma az emberiség egyik leg-
nagyobb problémája, hogy 
a megtermelt hulladékot ho-
gyan helyezzük el. Ez a bé-
késcsabaiak közösségét is 
érintő, nagyon fontos környe-
zetvédelmi kérdéskör. Minél 
nagyobb mennyiségben tud-
juk a képződő hulladékot új-
rahasznosítani, annál jobban 
védjük a saját környezetün-
ket – az önkormányzat ép-
pen ezért elősegíti ezt a fo-
lyamatot, együttműködve a 
Tappe Kft.-vel.

A polgármester beszélt ar-
ról is, hogy korábban a lom-
talanításkor kitett fa hulladék 
az általános hulladékok közé 
került, azonban ettől az év-
től kezdődően a Tappe Kft. 
külön fa hulladékgyűjtést vé-
gez majd. A gondolat még ki-
érlelés alatt áll, de azt szeret-
nék elérni, hogy ebből is egy-
re többet újra tudjanak hasz-
nosítani. A polgármester hoz-
zátette: amennyiben a szol-
gáltató kéri az önkormányzat 
segítségét az előkészítésben 
és szervezésben, akkor ren-
delkezésére állnak.

Szarvas Péter: Minél több hulladékot tudunk újrahasznosíta-
ni, annál jobban védjük a saját környezetünket

Herczeg Tamás: Sokan nem tudják, de egy kiemelt terület, a környezetvédelem szempont-
jából jobban állunk, mint az előző esztendőkben.
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Békés Vármegyei Kereskedelmi és Iparkamara „ T B ” - S A R O K

Békés Vármegyei Rendőr-főkapitányság

Ismert csalások, újabb áldozatok
Békés Vármegyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság

Ezekre figyeljünk, ha jégre lépünk

Kötelező a kivitelezői felelősségbiztosítás Hasznos tudnivalók a társadalombiztosítási 
ellátások változásairól 

Jelenleg kellemes az időjá-
rás, de a télnek még messze 
nincsen vége. Amennyiben 
a hőmérséklet intenzíven és 
tartósan csökken, kezdetét 
veheti a befagyott vizeken  
való korcsolyázás és csúsz-
kálás. Sokan választják a 
mesterséges pályák helyett 
a tavakat, de nem árt tudni, 
hogy a befagyott jég komoly 
veszélyeket rejthet. Az elő-
írások ismeretének hiánya, a 
szabályok megszegése éle-
teket is követelhet.

Néhány általános érvényű 
jó tanácsot osztunk meg a 
korcsolyázás, csúszkálás és 
jégen tartózkodás helyének 
kiválasztásához.

Befagyott állóvíz esetén: 
a part közelében a jég rend-
szerint vékonyabb, gyakran 
üreges, ezért könnyebben tö-
rik. Állóvizeknél a mellékfo-
lyók torkolatánál elvékonyo-
dik a jég, illetve minden olyan 
részen ahol intenzívebb a víz 
áramlása a jég alatt. A meleg 
források különösen veszélye-
sek, mert egybefüggő jégré-
teg ilyen esetben is kialakul-
hat, de az a melegebb víz ha-
tására jóval gyengébb és vé-
konyabb. Sűrű hótakaró alatt 
a jég úgyszintén vékonyabb, 
mint a hómentes helyeken.

Befagyott folyóvizek ese-
tén: folyókanyarok külső ol-
dalán vékony jégréteggel kell 
minden esetben számolni. 

Sebes folyású, vagy kőtöm-
bökkel telített folyószaka-
szon a jég szintén lényege-
sen vékonyabb.

Mindkét esetben fontos: 
olvadáskor a jégtakaró teher-
bíró képessége akkor is erő-
sen csökken, ha vastagsága 
változatlanul fennáll. Jégen 
történő haladáskor nyugod-
tan és egyenletesen lépked-
jünk, ha elesünk, az fokoz-
za a jég beszakadásának ve-
szélyét. Több személy ese-
tén tartsuk be a szükséges 
távolságot. Jégen történő ha-
ladáskor síbottal, vagy bot-
tal állandóan ellenőrizzük az 
előttünk levő jég vastagságát 
és szilárdságát.

Ha beszakad a jég: a jég 
beszakadását rendszerint már 
előre jelzi a ropogás, recse-
gés és a jég felületének süly-
lyedése. Ekkor a beszakadás 

esetleg még elkerülhető. Te-
endők: azonnal feküdjünk la-
posan a jégre, lehetőleg arc-
cal a part felé. Lassú, nyu-
godt mozdulatokkal kússzunk 
a szárazföl irányába.

Ha a jég előjelek nélkül 
váratlanul beszakad: azon-
nal tárjuk szét karjainkat, és 
ejtsük magunkat előre. Min-
den eszközzel gátoljuk meg, 
hogy a jégfelület alá csúsz-
szunk vagy lemerüljünk a víz-
be. Ha ez mégis bekövetkez-
ne, tartsuk nyitva szemünket, 
és nézzünk felfelé. Próbál-
junk meg a felsőtestünkkel a 
jégfelület fölé jutni, lehetőleg 
arccal a part irányába. Ha a 
jég újból és újból beszakad-
na, akkor vágjunk magunk-
nak utat a part felé, addig, 
míg ki nem jutunk a száraz-
földre, vagy teherbíró jégfelü-
lethez nem érünk. 

A legutóbbi karácsonykor 
sem tétlenkedtek az online 
csalók. Hiába a sorozatos fi-
gyelemfelhívás, újabb káro-
sultjai vannak a már ismert 
csalási módszereknek.

Banki ügyintézőnek adta ki ma-
gát egy ismeretlen 2024. de-
cember 19-én és azzal hívott fel 
egy orosházi nőt, hogy a bank-
számlájáról illetéktelenek pénzt 
akartak elutalni. Segítő szándé-
kot színlelt, elkérte a nő banki 
azonosítóit és közel 400 ezer 
forintot vett le a számlájáról. 

Két eladót is megkárosítottak 
állítólagos vevőik azzal, hogy ki-
csalták tőlük a bankkártyaszá-
mukat, a kártyájuk lejárati idejét 
és CVC-kódjukat. Az egyik eladó 
egy pianot, a másik pedig egy 
gyerekülést hirdetett eladásra. 
A vevőik egy linket küldtek ne-
kik, amelyre rákattintva meg kel-
lett adniuk a netbanki azonosítói-
kat, így a csalók könnyedén hoz-
záfértek a számlán lévő pénzük-
höz. Az egyik sértettől több mint 
3 millió forintot, még a másiktól 
közel 1 millió forintot vittek el.

A médiából ismert Jákob Zol-
tán nevével is visszaéltek isme-
retlenek. Egy nő tett bejelen-
tést arról, hogy egy férfi, a híres-
ségnek kiadva magát azt ígérte, 
hogy küld neki egy nagyértékű 
csomagot, csak a szállítási dí-
jat kell kifizetnie. A nő hitt neki és 
több alkalommal összesen 400 
ezer forintot utalt el különböző 
számlaszámokra.  

Romantikus csalás áldoza-
ta lett egy kevermesi férfi, aki 
egy magát Sarah Rose-nak ki-
adó nővel ismerkedett meg az 
egyik közösségi oldalon. A nő 
azt írta neki, hogy amerikai és 
küldeni fog neki 1,5 millió ame-
rikai dollárt, de előre elkéri a 
vám- és postaköltségek díját. A 
férfi a megadott számlaszámra 
több mint 600 ezer forintot utalt 
el, de miután sem a nőről, sem 

a pénzről nem hallott többet 
bejelentést tett a rendőrségen. 

Látható, hogy a módszerek 
tárháza elég változatos. A kü-
lönböző csalástípusok megelő-
zési lehetőségeiről részletes 
tájékoztató olvasható a https://
kiberpajzs.hu/csalastipusok ol-
dalon. Olvassák el a tanácso-
kat, hogy ne legyenek áldoza-
tok, ne vegyék el a pénzüket a 
csalók! 

A kivitelezői felelősségbiz-
tosítás nyilvántartásához 
kapcsolódó dokumentumo-
kat (árbevétel nyilatkozat, 
kötvény, fedezetigazolás) 
2025. január 10-től tudja fo-
gadni a Magyar Kereskedel-
mi és Iparkamara kivitelezői 
névjegyzékben, elektroni-
kus ügyintézés keretében, 
a honlapon keresztül. 

A kivitelezői felelősségbiz-
tosítási kötelezettség azon 
vállalkozásokat érinti, akik az 
alábbi tevékenységi körök va-
lamelyikét végzik: társas vál-
lalkozások; TEÁOR’08 alap-
ján: 41.20–43.99; TEÁOR’25 
alapján: 41.00–43.99; egyéni 
vállalkozók ÖVTJ’24 alapján: 
412001–439918; ÖVTJ’25 
alapján: 410001–439906.

Vonatkozó jogszabály: a 
191/2009. (IX. 15.) Korm. 
rendelet értelmében a vállal-
kozó kivitelező az általa vál-
lalt építőipari kivitelezési tevé-
kenység körében okozott kár 
megtérítésére köteles fele-
lősségbiztosítási szerződést 

kötni. Kötelező kivitelezői fe-
lelősségbiztosítással a vál-
lalkozó kivitelezőnek 2025. 
január 15től kell rendelkez-
nie azzal, hogy 2025. január 
15-e után is fenn kell tartania 
azt a lakóépület építésének 
egyszerű bejelentéséről szó-
ló 155/2016. (VI. 13.) Korm. 
rendelet 6/A. § (1) bekezdése 
szerinti felelősségbiztosítást, 
amely olyan építőipari kivite-
lezési tevékenységre vonat-
kozik, amelyre az e rendelet 
szerinti felelősségbiztosítás 
nem nyújt fedezetet.

a) kiterjed a határon át-
nyúló szolgáltatást végző, 
szabad szolgáltatás jogá-
val rendelkező szolgáltatók-
ra is,

b) nem terjed ki az állami 
építési beruházások rendjé-
ről szóló törvény hatálya alá 
tartozó állami beruházások 
biztosítására.

A felelősségbiztosításnak 
fedezetet kell nyújtania az 
építőipari kivitelezési tevé-
kenységre vonatkozó szak-
mai előírások, szabályok és 

a kivitelezési szerződésben 
foglalt rendelkezések meg-
szegésével összefüggés-
ben okozott olyan – szemé-
lyi sérüléses és dologi – ká-
rokra, valamint e károkkal 
összefüggésben bekövetke-
zett személyi sérüléses nem 
vagyoni sérelmekre tekintet-
tel felmerülő sérelemdíjakra, 
mely károk megtérítéséért a 
vállalkozó kivitelező jogsza-
bály szerint kártérítési fele-
lősséggel tartozik, a sére-
lemdíjak tekintetében fizeté-
si kötelezettséggel tartozik.

A felelősségbiztosításnak 
ki kell terjednie a biztosított 
vállalkozó kivitelezővel mun-
kaviszonyban, munkavég-
zésre irányuló egyéb jogvi-
szonyban álló személyek, 
valamint az építőipari kivite-
lezői tevékenység és szol-
gáltatás teljesítése érdeké-
ben igénybe vett alvállalko-
zók tevékenységéből eredő 
olyan károkra, amelyekért a 
biztosított vállalkozó kivite-
lezőt kártérítési felelősség 
terheli.

A minimálbér és a bérek 
emelkedésének köszönhe-
tően az egészségbiztosítás 
pénzbeli ellátásainak össze-
ge idén tovább növekedik. 

Az Alaptörvény szerint anya-
ság, betegség, rokkantság, 
fogyatékosság, özvegység, 
árvaság és önhibáján kívül be-
következett munkanélküliség 
esetén minden magyar állam-
polgár a törvényben meghatá-
rozott támogatásra jogosult.

A minimálbér januártól már 
bruttó 290 800, a garantált bér-
minimum pedig 348 800 fo-
rintra emelkedett, mely ked-
vezően befolyásolja a társa-
dalombiztosítási ellátások ösz-
szegét is. A táppénz legma-
gasabb összege idén már na-
pi 19 386,67 forint, míg a gyer-
mekgondozási díj (gyed) maxi-
muma havonta bruttó 407 120 
forint, és a hallgatói gyed ösz-
szege is emelkedett.

A munkavállaló, foglalkoz-
tatott, vállalkozó által fizeten-
dő társadalombiztosítási járu-
lék mértéke változatlanul 18,5 
százalék. A gyed, gyes, ápolási 
díj, és egyes ellátások össze-
géből 10 százalékos mértékű 
nyugdíjjárulékot kell levonni. 
A munkáltatót, kifizetőt, egyé-
ni vállalkozót, mezőgazdasági 

őstermelőt terhelő szociá-
lis hozzájárulási adó (szochó) 
mértéke 13 százalék, amely-
ből számos jogcímen adóked-
vezmény is érvényesíthető. 

A munkaerőpiacra lépők, 
a három, vagy több gyerme-
ket nevelő munkát vállaló nők, 
a megváltozott munkaképes-
ségű személyek, vállalkozók 
esetében továbbra is jelentős 
kedvezménnyel lehet számol-
ni. Ugyanígy például a szak-
képzettséget nem igénylő és 
a mezőgazdasági munkakör-
ben foglalkoztatottak, vagy a 
kutatók utáni szochó kedvez-
mény is előnyös a munkaadók 
számára. 

Az öregségi nyugdíj össze-
gének számítási módja január-
tól lényegében nem változott. 
Idén az 1960-ban született kor-
osztály éri el a nyugdíjkorha-
tárt, ami esetükben a 65. élet-
év betöltése. A Nők 40 prog-
ram folytatódik, így öregségi 
teljes nyugdíjra, életkorától füg-
getlenül továbbra is jogosult az 
a nő, aki legalább negyven év 
jogosultsági idővel rendelkezik.

Dávid Ferenc
főosztályvezető

Békés Vármegyei 
Kormányhivatal

Családtámogatási és 
Társadalombiztosítási 

Főosztály

https://kiberpajzs.hu/csalastipusok
https://kiberpajzs.hu/csalastipusok
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FOGADÓNAPOK
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Újévi fogadás a városháza dísztermében
Békéscsaba polgármestere, alpolgármesterei, jegyzője 
és aljegyzője a következő időpontokban tartanak fogadó-
napot a városházán (Békéscsaba, Szent István tér 7.).

2025. január 17.  Dr. Bacsa Vendel jegyző 
2025. január 24.  Varga Tamás alpolgármester  
2025. január 31.  Szarvas Péter polgármester
2025. február 7.  Dr. Kiss Gyula aljegyző
2025. február 14.  Nagy Ferenc alpolgármester
2025. február 21.  Bálint József alpolgármester 
2025. február 28.  Dr. Bacsa Vendel jegyző 
2025. március 7.  Varga Tamás alpolgármester
2025. március 14.  Szarvas Péter polgármester 
2025. március 21.  Dr. Kiss Gyula aljegyző 
2025. március 28.  Nagy Ferenc alpolgármester 
2025. április 4.  Bálint József alpolgármester 
2025. április 11.   Dr. Bacsa Vendel jegyző 
2025. április 25.   Szarvas Péter polgármester 
2025. május 9.  Varga Tamás alpolgármester
2025. május 16.   Dr. Kiss Gyula aljegyző 
2025. május 23.  Nagy Ferenc alpolgármester 
2025. május 30.   Bálint József alpolgármester
2025. szeptember 5.  Dr. Bacsa Vendel jegyző 
2025. szeptember 12.  Szarvas Péter polgármester 
2025. szeptember 19.  Varga Tamás alpolgármester
2025. szeptember 26. Dr. Kiss Gyula aljegyző

A hely külön világítást kap, 
a biztonság fenntartásáról pe-
dig térfigyelő kamerák gondos-
kodnak majd. 

– A pihenőterülethez 
csatlakozik majd a vízpar-
ton elhelyezett, 2x3 fúvóká-
val készülő vízjáték, mely az 

Élővízcsatorna vizét egy, a 
parton kialakított vízkivéte-
li művel kiemeli és a fúvóká-
kon keresztül visszajuttat-
ja. A fúvókák megvilágítást is 
kapnak, így az esti órákban 
is élményt nyújtanak. A vízjá-
ték az Élővízcsatornán zajló 
evezős tevékenységet nem 
zavarja – folytatta Ádám Pál.

A tanácsnok kiemelte, 
hogy a területen található 74 
darab fából 4 darabot kell ki-
vágni a tervezett felújítási 
munkálatok miatt, valamint 
egyet az egészségügyi álla-
pota okán szükséges eltávo-
lítani. A kivágott fák pótlásá-
ra 7 darab fát, a pihenőhely 
környezetének zöldítésére 
302 darab cserjét, 1187 éve-
lőt és díszfüvet kell elültetnie 
a kivitelezőnek.  

– A közbeszerzési eljárás 
során helyi vállalkozó, az LBL 
Kft. nyerte el a kivitelezést, 
amely a munkaterület átadá-
sával vette kezdetét. A látvá-
nyos munkálatok is hamaro-
san elkezdődnek, így a tervek 
szerint a megyeszékhely la-
kosai várhatóan már idén ta-
vasszal, március végén birto-
kukba vehetik az új sétányt – 
tette hozzá Ádám Pál.

Ádám Pál: Új sétány a Réthy híd 
és a Bánszki utcai kishíd között

Szarvas Péter polgármester 
a legutóbbi, aktualitásokról 
szóló tájékoztatóján számos 
témát érintett, a szociá-
lis tűzifa folyamatos kiszál-
lításától a Bursa Hungari-
ca pályázaton át az erősödő 
megbetegedési hullámig. 

Szarvas Péter elmondta, 
hogy január 18-án a Vi-
gadóban rendezik meg a 
hagyományos jótékonysági 
bált, amelynek kedvezmé-
nyezettje idén a Fília Ala-
pítvány, valamint az Életfa 
Idősek Otthona. Január 22
én a magyar kultúra napját 
ünnepli az önkormányzat a 
Csabagyöngyében, ahol Tóth 
Péter békéscsabai születé-
sű zongoraművész lép fel, 
majd az Alföld Quartet és a 
Tabán Táncegyüttes műso-
ra következik. Január 29-én 
adja át az önkormányzat a 
Békéscsaba Sportjáért elis-
meréseket, valamint ugyan-
ezen a napon helyeznek el 
emléktáblát Suhajda Szilárd 
emlékére a belvárosi iskola 
aulájában.

A városvezető kiemelte, 
hogy a téli időszakban a szo-
ciális kérdések még inkább 
napirenden vannak. A szoci-
ális tűzifát folyamatosan szál-
lítják az igénylőknek, akik 
idén akár háromszor öt má-
zsát is kérhetnek. Az önkor-
mányzat további három millió 

forint értékben vásárol tüzelőt 
erre a célra. A polgármester 
hangsúlyozta, hogy a hajlék-
talanszállón van még hely. Ar-
ra kért mindenkit, aki arról ér-
tesül, hogy bárki fedél nélkül 
maradt, keresse fel az önkor-
mányzat szociálpolitikai osz-
tályát vagy a családsegítőt. 
Ezt követően a város szoci-
ális munkatársai megteszik a 
szükséges lépéseket, hogy az 
érintettet elhelyezzék a Gyár 
utcai intézményben.

Elmondta, hogy az ön-
kormányzat által meghirde-
tett Bursa Hungarica ösztön-
díj pályázatra ötven kérelem 
érkezett be, amelyből 42 ér-
vényes és eredményes is. A 
fiatalok havi 17, 20, vagy 22 
ezer forint ösztöndíj támoga-
tást nyertek el.

Szarvas Péter beszélt ar-
ról, hogy erősödő megbe-
tegedési hullám jellemzi az 
egész országot. Az önkor-
mányzati intézményi körben 

nem kötelező a maszkvise-
lés, de folyamatos a konzul-
táció az orvosok és az önkor-
mányzat között, és ha szük-
séges lesz, elrendelik ezt a 
védekezési formát. 

A polgármester közölte to-
vábbá, hogy a TOP Plusz ré-
vén Békéscsaba belterüle-
ti, közösségi tereinek komp-
lex fejlesztésére és zöldfelü-
let fejlesztésére 1,6 milliárd 
forint támogatást helyezett ki-
látásba a Magyar Államkincs-
tár. Az előkészítést a Békés-
csabai Városfejlesztési Kft. 
végzi. A projektben szerepel 
többek között a Penza lakó-
telepi KRESZ-park felújítása, 
ettől nem messze, az Élővíz
csatorna mentén a sétány fel-
újítása, a Bánszki udvar ren-
dezése, valamint a Szabad-
ság tér zöldfelületeinek és jár-
daburkolatainak rendezése. A 
városvezetés reméli, hogy a 
forrás 2025-ben megérkezik.

Gulyás Gergő 

Aktualitásokról számolt be a polgármester

Fajsúlyosak a szociális kérdések

Újévi fogadással várta a ven-
dégeket a békéscsabai ön-
kormányzat január 13-án 
este a városháza dísztermé-
be. Az eseményen a megye-
székhely legnagyobb fog-
lalkoztatóit, intézményi és 
hatósági vezetőit, valamint a 
helyi képviselőket és a kör-
nyező városok politikusait 
köszöntötték.

Az érkezőket a város elöljárói 
üdvözölték, majd a megye-
székhely 2024-es évét be-
mutató slideshowt láthattak 
a vendégek, melyben többek 
között Békéscsaba fontos 
eseményeit, fejlesztéseit, po-
litikai és közéleti történéseit, 
valamint nagyobb programja-
it mutatták be.

Szarvas Péter polgármes-
ter összefoglalta az előző évet, 

majd kitért arra, hogy mi vár a 
városra. Kiemelte az M44-es 
autóút bekötését az ország 
gyorsforgalmi hálózatába, 
de az M47-es útra is kitért. 
Hangsúlyozta, hogy a gaz-
dálkodó szervezetek jó mun-
kája nélkül a magunk mögött 
hagyott öt évet nagyon nehe-
zen tudtuk volna átvészelni. 
A helyi cégek amellett, hogy 
munkahelyeket hoznak lét-
re, helyi adót fizetnek, ami 
nélkülözhetetlen az önkor-
mányzat kiegyensúlyozott 
működéséhez. 

– Hogy a közvilágítás 500, 
az autóbusz közlekedés 350 
és a közétkeztetés 200 mil-
lió forintos számláját, a sport 
400, valamint a város kultu-
rális intézményeinek 700 mil-
liós támogatását ki tudjuk fi-
zetni, ahhoz nagyon fontos, 

hogy a gazdálkodó szerve-
zetek bővüljenek, termelésü-
ket erősítsék, beruházásokat 
hajtsanak végre. A befizetett 
adóikból 2024-ben azt a kö-
vetkeztetést lehetett levonni, 
hogy bővültek és beruházá-
sokat is végrehajtottak – foly-
tatta Szarvas Péter, majd ki-
emelte: az önkormányzat fel-
adata az, hogy a gazdálko-
dó szervezetek munkavállalói 
közösségét, a csabaiakat el-
sősorban olyan szolgáltatás-
sal lássa el, hogy úgy érez-
zék: megéri Csabán élni és itt 
jövőt tervezni.

A fogadáson dr. Takács Ár-
pád főispán kérdésünkre el-
mondta: láthatóan sokat fej-
lődött Békéscsaba az elmúlt 
néhány évben. 

– Fontos, hogy még tovább 
fejlődjön a város, és hogy 

jövőképet adjon a fiataloknak: 
egy olyan életérzést, ami azt 
hozza ki belőlük, hogy jó itt él-
ni és jó ide hazatérni – fejtette 
ki dr. Takács Árpád.  

Havasi Csaba, a Linamar 
Hungary Zrt. vezérigazgatója 
megjegyezte, hogy 2024 ne-
héz év volt számukra. Kihívá-
sok jellemezték az autóipart és 
a mezőgazdaságot, de bíznak 
abban, hogy ez az esztendő 
jobb lesz, ezen dolgoznak. 

– Megtiszteltetés számunk-
ra, hogy évről évre itt lehe-
tünk a város újévi fogadásán. 
Mi nagyon szeretünk Békés-
csabán lenni, hiszen támoga-
tó a környezet, élhető a város, 
és úgy érzem, hogy itt meg tu-
dunk tenni mindent a dolgo-
zóinkért – fejtette ki  Havasi 
Csaba.

Bere Mátyás



4 Csabai MérlegKözélet/kultúra

TEGYEN WEBSÉTÁT BÉKÉSCSABAI ÁRUHÁZUNKBAN!

www.ujhazbodrogi.hu/bekescsaba.html

LAKÁSPÁLYÁZAT
Pályázati felhívás Békés-
csaba Megyei Jogú Város 
Önkormányzata tulajdoná-
ban álló bérlakásokban tör-
ténő elhelyezésre.

1. Békéscsaba Megyei Jogú 
Város Önkormányzata pá-
lyázatot hirdet a tulajdoná-
ban lévőalábbi Ifjúsági Gar-
zon bérlakásokban történő 
elhelyezésre:

• Dózsa György út 7. A. 
fszt. 4. (egyszobás, össz-

komfortos, 31m2, bérleti díja: 
10 000 Ft/hó)
• Dózsa György út 7. B. I. 
em. 5. (egyszobás, össz-
komfortos, 31m2, bérleti díja: 
10 000 Ft/hó)

2. Békéscsaba Megyei Jo-
gú Város Önkormányzat pá-
lyázatot hirdet a tulajdonában 
lévő alábbi költségelvű bérla-
kásban történő elhelyezésre:

• Erzsébet lakópark 25. (2 
szobás, összkomfortos 60 
m²; bérleti díja: 60 000 Ft/hó)

A pályázat polgármesteri 
hivatalba történő beérkezé-
sének határideje: 2025. ja-
nuár 24. péntek 12.00 óra. A 
határidőn túl beérkezett pá-
lyázat érvénytelen.

A pályázat benyújtásához 
szükséges pályázati adatlap 
és tájékozató a polgármes-
teri hivatal szociálpolitikai 
osztályán igényelhető és 
letölthető a bekescsaba.hu 
weblapról a pályázati hírek 
menüpontban.

December 11-én tartotta múlt 
évi utolsó ülését Békéscsa-
ba képviselő-testülete. Szar-
vas Péter polgármester, a Fi-
desz-KDNP, valamint a Hajrá 
Békéscsaba képviselőcso-
portja, illetve Fülöp Csaba 
(független) és Gyebnár Dá-
vid (Mi Hazánk) értékelését a 
Csabai Mérleg előző számá-
ban olvashatták. Lapzártánk 
után volt a Patrióta Békés-
csaba frakció közgyűlés utá-
ni tájékoztatója, arról most 
tudunk beszámolni. 

Bodóczi István kiemelte, hogy 
2024 végén – a tervezettnél 
több helyi iparűzési adónak 
köszönhetően – lehetőség 
volt arra, hogy az önkormány-
zat forrást biztosítson például 
a Lencsési út 13. szám alatt 
található háziorvosi rendelő 
idegen tulajdonban levő ré-
szének megvásárlására, de 
több tízmillió forint értékben 
tudott a közgyűlés támogatást 
nyújtani a városi üzemelteté-
sű cégeknek is.

– Szeretnénk köszönetet 
mondani minden itt telephely-
lyel rendelkező vállalkozás-
nak, hogy Békéscsaba mel-
lett tették le a voksukat, a gaz-
daságilag nehéz időkben is ki-
tartanak, és a békéscsabaiak-
nak adnak munkát – emelte ki 
Bodóczi István.

A frakcióvezető a 2025
ös költségvetési koncepci-
óról elmondta, hogy bár ezt 
nem kötelező elkészítenie 

a városnak, de – a koráb-
biakhoz hasonlóan – most 
is összeállította a pénzügyi 
osztály.

– Meg kell lenniük azoknak 
az irányvonalaknak, amelyek-
re később a költségvetést tud-
juk építeni. Sokan említették a 
közgyűlésen, hogy 2025ben 
feszes, szűkös lehet a büdzsé, 
de azon leszünk, hogy a bé-
késcsabaiakat szolgáljuk és az 
ő számukra kedvező döntése-
ket hozzunk minden esetben – 
zárta Bodóczi István.

Dinya Gábor  a kerékpár-
utakról beszélt. Mint mondta, 
egyetértés volt Szarvas Péter 
polgármesterrel a Corvin ut-
ca, Lencsési út és a Szabad-
ság tér közötti kerékpárút biz-
tonságosabbá tételéről. Erről 
egy hatástanulmány készül a 
közeljövőben.

– A kerékpárutak fejleszté-
sénél üdvözlendő, hogy már 
meglévő létesítményeket is 
fejlesztenek, illetve új kerék-
párutak jönnek létre. A mun-
kahelyre történő könnyebb 
eljutás a prioritás ebben a 
koncepcióban – fejtette ki a 
képviselő.

Mindkét megszólaló üdvö-
zölte a Békéscsabai Város-
gazdálkodási Kft. azon törek-
vését, hogy próbál minél költ-
séghatékonyabb módszerek-
kel dolgozni és alvállalkozók 
helyett saját erőforrásaira tá-
maszkodva elvégezni a kije-
lölt feladatokat.

Bimbó Lajos

VISSZATEKINTÉS A KÖZGYŰLÉSRE

Értékelte a fontos döntéseket a 
Patrióta Békéscsaba frakció

Bodóczi István és Dinya Gábor a tájékoztatón

http://www.bekescsaba.hu
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Ötszáz rászoruló család szá-
mára osztottak tartós élel-
miszerekből álló csomagot 
a békéscsabai önkormány-
zat munkatársai még de-
cemberben, az ünnepek 
előtt, a Czuczor utca 4. szám 
alatti épületben. A családo-
kat a városháza szociálpoli-
tikai osztálya, valamint a Bé-
késcsabai Családsegítő és 
Gyermekjóléti Központ mun-
katársai választották ki és ér-
tesítették a lehetőségről.

A csomagok értéke egyen-
ként 15–20 ezer forint volt. 
Igyekeztek úgy összeválo-
gatni azoknak a tartalmát, 
hogy segítsék az ünnepi ké-
szülődést. Volt benne többek 
között tej, cukor, mák, méz, 
narancs, liszt, lencse, étolaj, 
szaloncukor és többféle tész-
ta is. A csomagok kiosztásá-
ban  Varga Tamás  alpolgár-
mester is segédkezett.

–  A rászorulók segíté-
se fontos küldetése az ön-
kormányzatnak. Ezekkel az 

élelmiszercsomagokkal az ün-
nepi időszakot szerettük volna 
szebbé, könnyebbé tenni szá-
mukra. A családsegítő központ 
munkatársai és a szociálpoliti-
kai osztályon dolgozó kollégák 
gondosan válogatták össze a 
komponenseket, hogy több 
mindent lehessen főzni és süt-
ni az alapanyagokból, de nem 
maradhatott el a szaloncukor, 
a narancs és a kalács sem – 
fogalmazott az alpolgármes-
ter, hozzátéve, hogy azon csa-
ládok számára, akik nem tud-
tak személyesen megjelen-
ni, a Békéscsabai Családse-
gítő és Gyermekjóléti Köz-
pont munkatársai juttatták el a 
csomagokat.

Varga Tamás megjegyez-
te: jó azt látni, hogy a város-
ban rengetegen mozdulnak 
meg ebben az időszakban, 
többek között civil szerveze-
tek, gazdasági társaságok 
és intézmények is, amelyek 
szintén adakoznak, vagy ép-
pen ételt osztanak.

Gulyás Gergő

Segített az önkormányzat

Élelmiszercsomagok

A decemberi ünnepek előtt 
több helyen, több alkalom-
mal volt ételosztás Békés-
csabán, de már januárban is 
egy alkalommal, meleg étel-
lel várták a rászorulókat. 

A Kuke Vendéglátó Kft. a 
Linamar Hungary Zrt.-vel kö-
zösen kilenc éve kezdte azt 
az együttműködést, melynek 
részeként ételt osztanak az 
ünnepek előtt a rászorulók-
nak. Nyolc éve a Marzek Kner 
Packaging Kft., illetve a Watt 
Villamossági és Lámpa Szak-
üzlet is a jó ügy mellé állt. Az 
összefogás szereplői 2024 
decemberében 7-én, 14-én 
és 21én is finom ételekkel és 
adományokkal – édességgel, 
tartós élelmiszerekkel – várták 
a rászorulókat. A Békéscsa-
bai Kistérségi Szociális Kikötő 
Szolgálatot fenntartó Egyen-
súly AE Egyesület már hosz-
szú évek óta működik együtt 
a Kuke Vendéglátó Kft.-vel. A 
szervezet tagjai nemcsak tá-

jékoztatták az ételosztásról a 
rászoruló családokat, hanem 
munkájukkal is segítették az 
adományosztást.   

Háromszáz adag ételt osz-
tott ki a nehéz helyzetben lé-
vőknek a Patrióta Békéscsaba 
Egyesület és a Tisza Szige-
tek helyi csoportja december 
21-én, a Trianon téren. A szer-
vezetek több mint száz, tartós 
élelmiszert tartalmazó csoma-
got is adtak békéscsabai és 
környékbeli családoknak. 

Folytatva a hagyományt, 
múlt évben, december 23-
án szervezett ismételten étel-
osztást a Szeretlek Békés-
csaba Egyesület és a Fran-
kó Produkciós Iroda a rászo-
rulóknak a Munkácsy utcá-
ban. Ez alkalommal is több 
száz adag meleg ételt, forró 
teát, valamint ruhákat, me-
leg takarókat osztottak szét 
a nehezebb élethelyzetben 
levőknek.

Január 8-án segítette a 
nélkülöző embereket az az 
összefogás – Kola-Konyha 
Kft., Mezőker Kft., Csaba
Meat Kft., Békéscsaba 1912. 
Előre Zrt., Márk Attila, Sinka 
Imre és családja –, amelynek 
tagjai háromszáz adag ételt 
osztottak ki a jaminai evan-
gélikus templom előtti téren. 
A szeretetkonyhán az egy-
házközség tagjai mellett a 
Békéscsaba 1912 Előre lab-
darúgócsapatának tagjai is 
tevékenyen segítettek.

Ételosztások, adományok

Tisztelt békéscsabaiak!

„KÖZÖSSÉG DÍJ” elneve-
zéssel kitüntető díjat ala-
pított 2021-ben Herczeg 
Tamás országgyűlési kép-
viselő civil szervezetek, kö-
zösségek tevékenységének 
elismerésére. 

A díjat az a Békéscsabán 
működő közösség kaphatja 
(jogi személyiséggel rendel-
kező civil szervezet, vagy jo-
gi személyiséggel nem ren-
delkező közösség), amely a 
szavazatok száma alapján 
2024-ben a legtöbbet tette 
a kultúra, a közművelődés, 
a művészet, a hagyomány-
őrzés, a sport, a képzés, az 

ismeretterjesztés, a telepü-
lésfejlesztés, a közösség-
fejlesztés, a szociális tevé-
kenység, a környezet- és ter-
mészetvédelem, a polgár-
őri mozgalom, az idősügy, a 
családügy, az önkéntesség 
vagy egyéb civil tevékenység 
területén. 

Arról, hogy ki kaphat-
ja meg az elismerést, Önök 
döntenek!

Ebben az évben a három 
legtöbb szavazatot kapó kö-
zösség részesül az elisme-
résben. Minden békéscsabai 
polgár egy Békéscsabán mű-
ködő közösségre szavazhat. 
Az előző két évben díjazot-
tak (Kenderföldek Egyesület, 

Körös Motoros Karitatív Egye-
sület, MenőMegyer Egyesü-
let, Viharsarok Tenisz Ala-
pítvány) 2025-ben nem 
jelölhetők. 

Szavazni a békéscsabai 
polgármesteri hivatalban, il-
letve a Csabagyöngye Kul-
turális Központban és an-
nak tagintézményeiben ta-
lálható nyomtatott szavazó-
lapon, illetve elektronikus 
formában (online) a www.
herczegtamas.hu internetes 
oldalon január 20-tól február 
21-ig lehet.

A „KÖZÖSSÉG DÍJ”ról to-
vábbi részletek szintén a 
honlapon érhetők el.

Közösség díj – Önök döntenek!

E tekintetben még most is 
az európai átlag felett vagyunk, 
de ez nem vigasz, mert a vá-
gyott 2,1-es mutatót nem érjük 
el. Jó hír, hogy az elmúlt évek 
kiugróan magas inflációját sike-
rült megfékezni, ezt 2025-ben 
is négy százalék alatt szeret-
nénk tartani. A családtámoga-
tási rendszer tovább bővül az-
zal, hogy ettől az évtől kezdő-
dően a családok a személyi jö-
vedelemadójuk nagyobb szá-
zalékát kaphatják vissza. Ösz-
szegezve: bízunk abban, hogy 
a 2025ös esztendő gazdasági 
tekintetben jobb lesz az előző-
nél, és ezt a családok, magán-
személyek is érzik majd.

 – 2024-ben több kormány-
tag is ellátogatott Békés várme-
gyébe, és több terv látott napvi-
lágot. Ez mit jelezhet előre?

– Részben Lázár János lá-
togatása, részben az a kom-
munikáció, amely a kormány-
zat felől érkezik, azt mutatja, 
hogy egyre inkább a fókuszba 
kerül Békés vármegye abból 
a szempontból, hogy Kecske-
mét, Debrecen és Szeged mel-
lett egy újabb fejlesztési térség 
lehetünk. Ehhez szükségesek 
a megközelíthetőségünk javí-
tását szolgáló útfejlesztések. 
Magyarország gyorsforgalmi 
úthálózata az elmúlt 10-15 év-
ben rendkívül dinamikusan fej-
lődött, és ez nálunk, Békésben 

is érződik. Ez a folyamat nem 
áll meg, néhány hónapon belül 
már Budapest és Békéscsaba 
között végig kétszer kétsávos 
úton közlekedhetünk majd. Ez 
felbecsülhetetlen érték azok-
nak a vállalkozóknak, befekte-
tőknek, akik tervekkel érkeznek 
ide. Az is előnyünkre válik, hogy 
a 47-es utat rendbe teszik. Be-
szélhetünk továbbá a 120-as 
vasútvonalról is, amely Békés-
csaba és Lőkösháza között 
egyvágányú, Budapest és a 
Balkán között ez egy „érszűkü-
let”, de folyamatban van a felújí-
tása, kétvágányúsítása. A bé-
késcsabai repülőtér fejlesztése 
pedig kormányzati szándékok 
alapján úgy tűnik, hogy közép-
távon megvalósulhat. Békés-
csabán nagyon erős gimnázi-
umok vannak, valamint kiváló 
a szakképzés, azzal a képzé-
si potenciállal, ami nálunk van, 
és azzal a munkaerő többlettel, 

amely itt fellelhető, ha az elér-
hetőségünk javul és befektető-
barát marad az önkormányza-
ti politika, akkor dinamikusab-
ban fejlődhetünk, mint az elmúlt 
esztendőkben.

– Ön szerint kell-e új uta-
kat keresnie Békéscsabának 
a továbbiakban, vagy az eddigi 
sokoldalúságát megőrizve kell 
folytatnia a továbbiakban is? 

– Fontos felvetés, hogy az a 
mikrokörnyezet, amit mi itt meg-
teremtünk, megélünk, az mi-
lyen minőségű, mennyire meg-
felelő számunkra, illetve mi kell 
ahhoz, hogy jobb legyen? Több 
tanulmány is szól arról, hogyan 
érzik magukat az emberek Bé-
késcsabán, Békés vármegyé-
ben, illetve arról, hogy mi az, 
amiben jók vagyunk, és mi az, 
amiben kevésbé. Éppen a kö
zelmúltban olvastam egy olyan 
tanulmányt, ami arról ír, hogy 
a civil szervezetek ereje, az 

oktatás, képzés színvonala, il-
letve a kulturális pozíciónk okán 
gondolják úgy leginkább az em-
berek, hogy itt jó élni. Ez nem 
ugyanaz a szelete az életnek, 
mint amit a gazdaság fejlettsé-
ge tud jelenteni. Hogy miként 
tudjuk a jó arányt megtalálni, 
hogy vonzók legyünk a befekte-
tőknek, de a nagybefektetések 
ne rontsák azt az életminősé-
get, amelyet a környezet vagy a 
kultúra szempontjából jónak ér-
zünk, ez egy komoly dilemma. 
Az biztos, hogy a jövedelmeket 
illetően a megye nem áll jól, a 
foglalkoztatás terén is előrelé-
pés kellene, más tekintetben vi-
szont vannak jó mutatóink. Ha 
változás történik és jön egy-egy 
nagyobb beruházás, az a fon-
tos, hogy amiből jól állunk, az 
továbbra is jó maradjon, azokat 
továbbra is meg tudjuk tartani 
értékként Békéscsabán.

Mikóczy Erika

Herczeg Tamás: Bízunk abban, hogy az idei 
év gazdasági tekintetben jobb lesz
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Szarvas Péter polgármester 
számolt be arról, hogy a bé-
késcsabai térségi vásártér ki-
alakítását célzó projekt kiérde-
melte az Építőipari Nívódíj elis-
merő oklevelét a középület, ke-
reskedelmi és vendéglátó épít-
mény kategóriában! A vásártér 
fejlesztésének végén adták be 
az Építőipari Nívódíj pályáza-
tot, az oklevél a tervező és az 
önkormányzat munkáját is di-
cséri. A polgármester hozzá-
tette: köszönet illet mindenkit, 
aki hozzájárult a sikerhez! 

Elismerő oklevél a vásártérért
Hagyományosan vízkereszt 
napja után kezdődik a fenyő-
fák elszállításának időszaka. 
Békéscsabán idén első alka-
lommal január 8-án vitte el a 
kidobott fenyőfákat a szolgál-
tató, és még egy alkalommal, 
január 22én gyűjtik majd ösz-
sze a tűlevelűeket. A fenyőket 
úgy kell elhelyezni a közterü-
leteken, hogy azok ne zavar-
ják a gyalogos vagy járműfor-
galmat. A fákat minden díszítő-
elemtől, illetve egyéb hulladék-
tól mentesen kell kitenni.

Január 22-én viszik el a fenyőket

Minden évben január harma-
dik hetében tartják az egyhá-
zak az ökumenikus imahetet 
a keresztények egységéért. 
Békéscsabán, több feleke-
zet együttműködésében, ja-
nuár 19-e és 26-a között lesz-
nek közös alkalmak.

A 2025. évi ökumenikus imahét 
imádságait és elmélkedéseit 
az észak-olaszországi Bose 
monasztikus közössége készí-
tette. Ebben az évben van az 
első ökumenikus zsinat 1700. 
évfordulója, melyet a Konstan-
tinápoly melletti Niceában tar-
tottak Kr. u. 325-ben. A meg-
emlékezés kivételes alkalmat 
teremt arra, hogy együtt éljük 
meg és ünnepeljük a keresz-
tények közös hitét a zsinaton 
megfogalmazott hitvallás sze-
rint – azt a hitet, amely mind-
máig eleven és termékeny. A 
2025-ös ökumenikus imahét 
arra hív, hogy merítsünk közös 
örökségünkből, és még bel-
jebb lépjünk a minden keresz-
tényt egyesítő hitbe.

Békéscsabán a követke-
ző időpontokban és hely-
színeken lesznek a közös 
alkalmak esténként, 17 
órától:

Január 19., vasárnap:
Belvárosi katolikus templom
Január 20., hétfő: 
Baptista imaház
Január 21., kedd: Evangéli-
kus kistemplom – ezen az al-
kalmon ott lesz Kondor Péter 
evangélikus, Kiss-Rigó László 
katolikus és Fekete Károly re-
formátus püspök is
Január 22., szerda: 
Ortodox templom
Január 23., csütörtök: 
Református templom
Január 24., péntek: 
Evangélikus kistemplom
Január 25., szombat: 
Baptista imaház
Január 26., vasárnap: 
Evangélikus templom, Jamina

A közös alkalmakra min-
denkit szeretettel várnak a 
szervezők!

Az Irányító Hatóság január 
9-ei tájékoztatása szerint Bé-
késcsaba önkormányzata a 
„Fenntartható városfejlesz-
tés” című pályázati felhívás-
ra benyújtott, „Békéscsaba 
belterületi zöldinfrastruk-
túrájának és közösségi te-
reinek komplex fejleszté-
se című pályázata 1 milliárd 
620 millión forint összegű 
támogatásban részesült – 
számolt be a jó hírről Bálint 
József alpolgármester és 
Opauszki Zoltán környezet-
védelemért és turisztikáért 
felelős tanácsnok.

Bálint József kiemelte, hogy 
a mostani projektben az 
alábbi közterületek megújí-

tása, szebbé tétele történhet 
meg: Veres Péter utcai park; 
Erzsébet lakópark, pihenő-
park; Öntözött rét NATURA 
2000 terület; a Derkovits 

soron az Élővízcsatorna 
partjának Bánszki és Vilim 
utca közötti szakasza; a Pos-
ta köz; a Penza lakótelepi 
KRESZ-park; a Szabadság 
tér; a Munkácsy tér; a Mun-
kácsy utca; a Boczkó Dániel 
tér; a CsabaPark; a Kazinczy 
és Tinódi utca sarkán lévő 
közterület; a Bánszki udvar.  

Opauszki Zoltán tanács-
nok kiemelte, mindig öröm 
arról értesülni, hogy for-
rást kap Békéscsaba a to-
vábbi fejlesztésekre, az pe-
dig különösen jó, hogy a 
zöldinfrastrutkrúra fejleszté-
sére jut forrás. 

– Bálint József alpolgár-
mester úrral, képviselőtársam-
mal néhány fejlesztési hely-
színt be is jártunk az elmúlt idő-
szakban. A tervezett munkák 
között szerepel az érintett terü-
leteken egyebek mellett zöld-
felületek megújítása, a közvi-
lágítás és térfigyelő kamera-
rendszer kialakítása, utcabúto-
rok és kerékpártárolók kihelye-
zése, fitneszpark építése, jár-
dák, sétányok fejlesztése, par-
kolóhelyek kialakítása – sorol-
ta Opauszki Zoltán, hozzátéve, 
hogy a munkálatok várhatóan 
2025 harmadik negyedévében 
kezdődhetnek meg.

Ökumenikus imahét Szépülhetnek a közösségi terek
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A Békés Megyei Könyvtár 
2024-ben is folytatta szak-
mai tevékenységét, a könyv-
tári alapszolgáltatás ellátá-
sát. Az intézmény emellett 
számos szakmai program-
nak, kulturális eseménynek 
és egyéb rendezvénynek 
adott otthont.

A megyei könyvtár egyik 
legnépszerűbb kiállítása a 
Székelyudvarhelyről érkezett, 
el ek tronikus hangszereket fel-
vonultató Lézerszimfónia volt. 
De a számos látogatót vonzó 
tárlat csak egy volt a 2024-
ben sikeresen megtartott 
programok közül.

– Az adatok azt mutatják, 
hogy a rendezvényekre láto-
gatók, a beiratkozók és a köl-
csönzések száma is gyarapo-
dott ebben az évben. Ha 2019-
hez viszonyítunk, a pandémia 
és az energiaválság előtti idő-
re sikerült visszaemelnünk 

a könyvtár számokban mér-
hető teljesítményét az akko-
ri szintre – mondta el Ker-
tész Zoltán, a megyei könyvtár 
igazgatóhelyettese.

Juhász Zoltán igazgató ki-
emelte: intézményük minden 
korosztályt megszólít. A Békés 
Megyei Könyvtár kiemelkedő 
évközi eseményei közé tarto-
zott többek között az Ünnepi 
Könyvhét, az Országos Könyv-
tári Napok és az Internet Fiesta 
rendezvénysorozat.

– Legyen szó nyári, őszi 
vagy téli szünetről, mindig tö-
rekedtünk valamilyen újrahasz-
nosításhoz, robotikához, ol-
vasáshoz, digitális kompeten-
ciafejlesztéshez kötődő prog-
ram megvalósítására. Ezek al-
kotó foglalkozások, közösségi, 
családi események voltak. To-
vábbra is szívügyünk a kultúra 
támogatása helyi szinten és or-
szágos értelemben véve is, le-
gyen szó akár kiállítás szerve-
zéséről a közösségi tereink-
ben. Munkácsy Mihály szüle-
tésnapján pedig mintegy hat-
van érdeklődővel jártuk végig 
a festőfejedelemhez köthető, 
helytörténeti jelentőségű épü-
leteket, helyeket – fogalmazott 
a csabai bibliotéka vezetője.

Az igazgató hozzátette: a 
könyvtár továbbra is várme-
gyei szintű feladatellátást vé-
gez és a helytörténeti informá-
ciók gyűjtését, továbbadását 
vállalja magára.

Fajó Attila

A Csabagyöngye Kulturá-
lis Központban 2024-ben 
havonta átlagosan tizenhét 
olyan esemény volt, amely 
minimum 150 nézőt vonzott. 
Ahogy korábban, úgy tavaly 
is a négy nagy fesztivál ide-
je alatt volt a legtöbb kultu-
rális esemény az intézmény-
ben. Szente Béla igazgató és 
Forczek Győző igazgatóhe-
lyettes értékelte lapunknak a 
tavalyi évet.

A Csabagyöngye 2024-ben 
is számos alkalommal kínált 
kulturális kikapcsolódási lehe-
tőséget a csabai és környék-
beli lakosoknak. Az intézmény 
életében a 2024es esztendő 
más tekintetben is záró év 
volt, hiszen véget ért az Agóra 
program tizenkét éves fenntar-
tási ideje.

– 2024-ben is sikerült ren-
dezvényszámban és a közös-
ségek vonatkozásában min-
dent olyan szinten teljesíte-
nünk, mint a korábbi években. 
Adódtak nehézségeink, ame-
lyeket az okozott, hogy körül-
belül húsz százalékos áremel-
kedés volt a szolgáltatók irá-
nyából. A jegyvásárlási haj-
landóság mindeközben – or-
szágos szinten is – húsz-har-
minc százalékkal csökkent, 
ami a bevételek vonatkozásá-
ban nagyon megmutatkozott. 
Átlagos volt a tavalyi év, de 
különleges is, mert lezárt egy 

hosszú időszakot – fogalma-
zott Szente Béla. 

Az intézmény igazgató-
ja hozzátette, hogy a rendez-
vényszámok valószínűleg ma-
radnak 2025-ben is az eddigi 
szinten. A kisebb intézmények-
ben is megmaradnak a prog-
ramok és a kiállítások száma 
sem változik. A szolgáltatások 
minősége Szente Béla szerint 
egy picit sem fog csökkenni, 
azt tartani szeretnék idén is. 

A hagyományos progra-
mok mellett tavaly sok új fel-
adatot kellett ellátniuk a Csa-
bagyöngye munkatársainak, 
de örömmel fogadták a felké-
réseket.  Forczek Győző  igaz-
gatóhelyettes kiemelte a terasz 
és a Stégszínpad működését, 
amelyek a nyár folyamán kí-
náltak és kínálnak idén is ki-
kapcsolódási lehetőségeket. 
Ezek mellett klubkoncertekkel 

is igyekeztek bevonzani a fia-
talokat az intézmény falai közé.

– Életünk gerincét 2024
ben és idén is a négy nagy 
fesztiválunk adja, sorrendben 
a Csabai Farsang, a Tavaszi 
Fesztivál, a Csabai Nyár és az 
Őszi Művészeti Hetek. Ezen 
időszakok alatt volt tavaly a 
legtöbb eseményünk: koncer-
tek, kiállítások, konferenciák. 
2024-ben több olyan felada-
tunk volt, ami eddig nem. Kü-
lönböző eseményeken kér-
ték a Csabagyöngye közre-
működését – tette hozzá az 
igazgatóhelyettes. 

A kulturális élet és a kultú-
ra-fogyasztási szokások óriá-
si változásokon mennek át. Az 
intézmény vezetősége azt ígé-
ri, hogy ezekhez alkalmazkod-
va tartják a megszokott minő-
séget és kínálatot 2025-ben is.

Gulyás Gergő

Bemutató madárgyűrűzést 
tartott a Magyar Madártani 
és Természetvédelmi Egye-
sület Békés megyei helyi 
csoportja a közelmúltban, a 
CsabaParkban. Az esemény 
elején két kék cinegét gyű-
rűztek, majd vártak a további 
befutókra. Közben a résztve-
vők tanulhattak a madarak-
ról és a gyűrűzésről.

A kis cinegék felkeltették az 
érdeklődők figyelmét, két fi-
atal meg is tapasztalhatta, 

hogy csipkedősek a szép és 
piciny állatok. A kiállított há-
lóval – a rigó méretével be-
zárólag – sokféle madarat, 
többnyire énekesmadarakat 
tudnak befogni.

– A gyűrűzés tudományos 
módszer, egy madárvonulás-
kutatással összefüggő tech-
nika. Most már nemcsak ha-
gyományos gyűrűzésről be-
szélhetünk, hiszen léteznek 
napelemesműholdas jeladók, 
amelyek akár 5–8 évig is mű-
ködnek. Amikor még ilyen 
technológia nem volt, a ha-
gyományos gyűrűzést alkal-
mazták a madarakon – mond-
ta el Vasas András, az egye-
sület önkéntese.

Ha a gyűrűzött madarat 
visszafogják, akkor a kód 
alapján be lehet azonosíta-
ni, hogy az állatot hol és mi-
kor gyűrűzték, és ha sok ilyen 
visszafogás történik, akkor 
láthatóvá válik a vonulásuk. 
Ezáltal a madarak védelme 
is területről területre eltervez-
hető és megvalósítható lesz.

Bere Mátyás

A mindössze 39 éves korá-
ban, 2024. január 2-án el-
hunyt, kivételes tehetségű, 
nemzetközileg is elismert 
képregény-rajzolóra, a bé-
késcsabai születésű Futaki 
Attilára emlékeznek a Békés 
Megyei Könyvtárban egy 
időszaki kiállítással.

A Futaki emlékkiállítás az alko-
tó munkáiból mutat be kiadvá-
nyokat, füzeteket, ritkaságokat 
és eredeti rajzokat. A tárlat Né-
meth Levente, az ország egyik 
legismertebb reklámgrafikusá-
nak összeállítása.

Futaki Attila 1984. nov-
ember 27-én született Bé-
késcsabán. A békéscsabai 
evangélikus gimnázium rajz-
tagozatán, majd a Terézvá-
rosi gimnáziumban tanult. 
12 éves korától foglalkozott 
képregény-készítéssel.

A Magyar Képzőművésze-
ti Egyetemen, majd Firen-
zében végezte tanulmánya-
it. Első albuma Spirál címen 
jelent meg 2009-ben. Dolgo-
zott a Disney-nek, nevéhez 
köthető a Percy Jackson
képregénysorozat. Sötét, 
sejtelmes, noirszerű világ jel-
lemzi alkotói stílusát. Angol 
és francia nyelvű kiadványo-
kat is készített. A hazai kö-
zönségnek készültek a Bu-
dapest angyala és a 10 – A 
Puskás című képregényei. 
Közreműködött a Magyar 
rocktörténet (Képes Krónikák 
Kiadó) első kötetének megje-
lentetésében is.

A Futaki 1984–2024 em-
lékkiállítás január 21-éig láto-
gatható a könyvtár földszinti 
folyosóján.

A könyvtár egy újabb produktív 
évet tudhat maga mögött

Tartottuk a színvonalat és a 
rendezvényszámokat 2024-ben

Madárgyűrűzés Emlékkiállítás

A 2024-es év egyik utolsó produkciója Charlie koncertje 
volt a Csabagyöngye Kulturális Központban

Kertész Zoltán és Juhász Zoltán a könyvtárban

Véradási lehetőség a Békéscsabai Területi Vérellá-
tóban (Békéscsaba Gyulai út 20.): Hétfőn 918, kedden  

9-14, szerdán 9-14, csütörtökön 9-14, pénteken 9-12 óráig. 
FONTOS! Véradás előtt egyen rendesen, igyon legalább 

1 liter folyadékot. TAJ kártya, személyi igazolvány, lakcím-
kártya szükséges. Véradásról további információk:

www.veradas.hu, www.ovsz.hu

Véradás

APRÓHIRDETÉ SEK
• Matematikából korrepetálás középiskolásoknak, 

általános iskolásoknak. Telefon: 70/392-0459.
• Békéscsabán, a Tessedik utcában 235 négyzetméteres, 

több generációnak is alkalmas családi ház, 768 
négyzetméteres telken eladó. A ház az utcafronton üzlet 
kialakítására is alkalmas, parkolóval. Telefon: 30/935-7274.

• Arcfestést, grafikai ajándéktárgyak készítését vállalom. 
Telefon: 06-70/397-2051.

• Eladó Békéscsaba belvárosában egy 63m2 üzlethelyiség. 
Telefon: 30/935-7274.

• Szakdolgozatok nyomtatása és kötése soron kívül.  
Régi és új könyvek javítása, kötése. Telefon: 06-20/770-0494.

• Albérlet kiadó Békéscsabán, a vasútállomás és az Aldi 
közelében. 2 szobás, 2. emeleti, teljesen felújított. Csak 
hosszútávra! Telefon: 30/935-7274.

Futaki Attila 1984–2024

https://behir.hu/hurok-nelkul-is-pengetheto-a-lezerharfa-a-megyei-konyvtarban
https://behir.hu/dedikalt-kiadvanyokkal-es-kurtszoval-nyitott-a-95-unnepi-konyvhet-bekescsaban
https://behir.hu/dedikalt-kiadvanyokkal-es-kurtszoval-nyitott-a-95-unnepi-konyvhet-bekescsaban
https://behir.hu/szamos-bekes-varmegyei-intezmeny-keszul-az-orszagos-konyvtari-napokra
https://behir.hu/szamos-bekes-varmegyei-intezmeny-keszul-az-orszagos-konyvtari-napokra
https://behir.hu/pro-ertelem-es-erzelem-kezdodik-az-internet-fiesta
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Új, zenés vígjáték próbafo-
lyamata indult január 8-án: 
Tersánszki Józsi Jenő A ke-
gyelmes asszony portréja – 
avagy a képtelen szerelem! 
címmel. A fergetegesnek 
ígérkező, Tege Antallal, Papp 
Barbarával, Katkó Ferenccel, 
Csomós Lajossal február vé-
gén bemutatandó előadást 
Straub Dezső Jászai Ma-
ridíjas művész rendezi. Az 
előadás kapcsán várjuk Önö-
ket a Mindentudás Színházi 
Egyetemére is február 3-án 
a Sík Ferenc Kamaraszín-
házba, ahol dr. Gintli Tibor 
irodalomtörténész, egyetemi 
tanár, az MTA doktora vezet 
be bennünket Tersánszki Jó-
zsi Jenő világába.

Január végén mutatjuk be a 
Legjobb barátnők című stúdió-
darabunkat Komáromi Anett 
és Tarsoly Krisztina előadásá-
ban. A darabot az a Varsányi 
Anna írta, aki Az öltöztető cí-
mű nagy sikerű vígjátékot, így 
máris plusz előadást írtunk a 
műsorrendbe: január 29–31
én is megnézhetik. A vígjá-
tékok kedvelőinek mondjuk, 
hogy aki lemaradt a január kö-
zepi Álomügyeletelőadások-
ról, az se csüggedjen, mert ta-
vasszal ismét műsorra tűzzük 
a zenés „éjszakát”.

A fajsúlyosabb előadások 
kedvelőinek is szeretnénk ked-
vezni: próbál a Hamletrock, 

hogy a nagyszínpadon hódít-
sa meg a közönséget. Seregi 
Zoltán rendező Juhász Ben-
ce főszereplésével, Zalán Ti-
bor verseivel, Szűts István ze-
néjével viszi színre a tragédiát 
Beszterczey Attilával, Bartus 
Gyulával, Kovács Edittel, Tege 
Antallal és Katkó Ferenccel a 
főbb szerepekben.

Szeretik az irodalmat? Két 
alkalmat is ajánlunk Önöknek! 
A női lélek rejtelmeibe vezet be 
bennünket Kristály Alexandra 
és Márki Szabina a Verskon-
cert előadássorozat részeként 
január 20-án. E sorozatban az 
évad minden hónapjában tár-
sulatunk fiatal művészei szó-
rakoztatják Önöket. Január 27-
én a Bárka irodalmi folyóirat 
szerkesztősége látja vendégül 

Tompa Gábort, a Kolozsvári 
Állami Magyar Színház igaz-
gatóját, hogy új verses- és 
esszékötetéről hallhassunk. 
Mindkét fenti program ingye-
nes, kérjük, a Verskoncertre 
regisztráljanak a színházunk 
közönségszolgálatánál!

Február 17-én 15.00 órától 
kulisszajárásra hívjuk Önö-
ket. Az érdeklődőket Bojczán 
István műszaki csoportve-
zető kalauzolja át termein-
ken, megannyi színes törté-
nettel, érdekességgel fűsze-
rezve a sétát.  A kulisszajárás 
1000 Ftos jeggyel látogatha-
tó, néhány jegy még elérhető.

Tiszteljenek meg 
bennünket látogatásukkal 
2025-ben is!

BÉKÉSCSABAI  JÓKAI  SZÍNHÁZ

Találkozzunk 2025-ben is a Jókai színházban!

Seregi Zoltán és Straub Dezső A kegyelmes asszony port-
réja – avagy a képtelen szerelem! olvasópróbáján

Sikeres évet tudhat maga 
mögött a Munkácsy Mihály 
Múzeum. A Munkácsy Ne-
gyed emblematikus intéz-
ményét mintegy 40 ezren lá-
togatták meg 2024-ben.

Múlt év februárjában nyílt 
meg a múzeum egyik leg-
népszerűbb kiállítása, amely 
Munkácsy Mihály hazafias 
festészetét mutatta be. A tárlat 
szakkurátora elmondta, hogy 
az intézmény fontos szakmai 
céljai valósultak meg a több 
ezer látogatót vonzó tárlattal.

– Legfőbb feladatunk az in-
tézmény névadójának, Mun-
kácsy Mihály kultuszának él-
tetése. A festőfejedelem mű-
vészetéről szóló állandó kiál-
lításaink mellé résztémákat 
feldolgozó kamara kiállításo-
kat társítottunk. Ezzel ada-
lékanyagot szolgáltattunk a 
Munkácsyról szóló művészet-
történeti tényanyaghoz, me-
lyet nagyon sokan leírtak és 
megfogalmaztak már. 2024-
ben Munkácsy születésének 
180. évfordulóját ünnepel-
tük, ezekkel a résztémákkal 

igyekeztünk újdonságokat mon-
dani. A Hazafias festészet a 
négyzeten című kiállításunk 
ettől vált igazán különlegessé 
– mondta el Gyarmati Gabriel-
la művészettörténész. 

Az intézmény igazgatója ki-
emelte: 16 kiállítást rendeztek 
tavaly és külföldre is importált 
tárlatot az intézmény. Mintegy 
40 ezer látogató lépte át a ka-
puikat és emellett több, külön-
féle szakmai kiadvány is meg-
jelent a gondozásukban.

– Úgy tűnik, hogy felszálló 
ágban vannak a számadata-
ink, amelyek évről évre növek-
vő tendenciát mutatnak. Apró 
lépésekkel haladunk előre, és 
az eredmény a kollégáim be-
fektetett munkájának megté-
rülő gyümölcse – fogalmazott 
Bácsmegi Gábor. A múzeum-
igazgató hozzátette: intézmé-
nyük 2025-ben is folytatja a tu-
dományos munkát és a kultu-
rális értékek közvetítését. 

Fajó Attila

Sikeres volt a Munkácsy múzeum elmúlt éve 

Több tízezer látogató 2024-ben

MESÉLŐ  MÚZEUM

Az Árpád fürdő egyik szob-
ráról szerettem volna írni, de 
egy csodás Mazán László-
grafika érkezett a múzeum-
ba, éppen ma. Nem váltani 
témát, lehetetlennek tűnt…

A békéscsabai Munkácsy Mi-
hály Múzeum Mazán László 
festőművész, karikatúrista al-
kotásaiból rendkívül komoly 
kollekcióval rendelkezett ed-
dig is. Az élet számtalan ese-
ményét, momentumát, fonák 
helyzetét feldolgozó kari-
katúrái, a ma is a városban 
élő örököseitől adományként 
kapott majd száz vázlata és 
három, nagyméretű táblakép 

formát nyert műve, többek 
között az oly népszerű Csa-
bai parasztok alkották eddig 
e gyűjteményi részt. 

Most egy budapesti tulaj-
donos felajánlása nyomán vá-
sárolta meg a múzeum Mazán 
László vázlatfüzetét, amely-
ben grafittal készült vonalraj-
zok és tónusos tanulmányraj-
zok mellett mesés részletes-
séggel kidolgozott karikatúrá-
kat is találunk. A témák között 
megjelennek örök (szerelem, 
házasság, irigység, szelíd-
ség, butaság stb.) és aktuá-
lis (a nem sokkal korábban le-
zárult első világháború, ame-
lyet a festő a harcokban, majd 

fogságban szenvedett el, va-
lamint a Tanácsköztársaság) 
felvetések egyaránt. A 23 lap-
ból álló, cérnafűzött, tenyérnyi 
méretű könyvecske mellé az 
eladó egy nagyobb, önálló la-
pot is társított.

A L’art pour l’art című, ap-
rólékos kidolgozású, cizellált 
finomságú karikatúra fest-
mény szereplőit a művészet 
nagykönyvének lapjain látjuk, 
Mazán a férfit a képzőművé-
szet, a lányt az iparművészet 
könyvlapjára állítja. Egyikük 
kezébe gyűrű mozgatásá-
val zárható, régi típusú töltő-
ceruzát, másikuknak ecsetet 
ad. A szereplők lábainál egy 

címerpajzzsá avanzsált pa-
lettát, mögötte pedig egy, a 
művészeteknél is fontosabb 
dolgot, a világot is mozgatni 
képes szerelmet szimbolizá-
ló óriásszívet látunk, amelyet 
a jobbra fent, a képtérből épp 
kiröppenni készülő puttó lob-
bantott lángra. 

Mind a vázlatfüzet, mind 
pedig a karikatúra lap az 
1921 körüli időszakból szár-
mazik, amikor Mazán László 
a Magyar Királyi Képzőmű-
vészeti Főiskolán tanult Réti 
István és Rudnay Gyula keze 
alatt dolgozva.

Gyarmati Gabriella 
művészettörténész

Művészet, szerelem! E kettő kell nekem…

„A tanaraknak az osztájba csak a diáktanács engedelmével szabad lépni” – olvashatjuk Mazán László karikatúráján 
újonnan előkerült vázlatfüzetében, amely a Tanácsköztársaság idején az iskolai diáktanácsok által irányított oktatást 
mutatja meg. A hangnemről a falra helyezett felirat tájékoztat, a hangulat pedig magáért beszél, a felajzott leányok önfe-
ledten egzecíroztatják tanáraikat, tökéletesen megfeledkezve a korábbi szabályokról és elvárásokról…

Benedek Elek meséjével, 
A papucsszaggató király-
kisasszonyok című művel 
indította a 2025-ös évet a 
Békéscsabai Napsugár Báb-
színház. A rendhagyó báb-
előadás során a gyerekek 
táncot tanulhattak és inter-
aktív módon bekapcsolód-
hattak az előadásba.

A bábszínház Bögrés mesék 
sorozatában egy-egy népme-
se köré társítottak táncot, kéz-
műves foglalkozást és inter-
aktív részvételt a mesélésben 
a bábművészek. Így vidám, 
ugyanakkor tartalmas volt az 
együttlét a közönséggel, a vé-
gén teával vagy kakaóval.

A sorozatban Benedek 
Elek műve, A papucsszagga-
tó királykisasszonyok az el-
ső mese, amit két teaházat 
üzemeltető táncos játszott el 
tárgyakkal, tánccal, együtt a 
gyerekekkel. A helyzetkomi-
kumra épülő játék közben kis 
tánctanításra is sor került. Jó 
alkalom volt ez arra, hogy a 
családok, szülők, nagyszülők 

is részt vegyenek a játékban 
és gyermekükkel, unokájuk-
kal közös élményben legyen 
részük. 

– Tavaly februárban ad-
tuk elő először a darabot és 
múlt év során sokszor volt al-
kalmunk kipróbálni magunkat 
benne, volt, hogy 150 gyer-
mekkel egyszerre. A mese 
működött, úgy láttuk, nagy 
népszerűségnek örvendett a 
kicsik körében, ami nekünk 
öröm – mondta el Czumbil 
Emőke bábművész, aki az 
egyik felszolgálót, teaházi al-
kalmazottat alakította.  

– Interakció a két előadó 
között is van és természe-
tesen a gyerekeket is igyek-
szünk belevonni a történet-
mesélésbe. Én eredetileg a 
koreográfia révén kerültem 
az előadás közelébe, most 
már részt veszek a kis ci-
pők elkoptatásában is – fo-
galmazott Majthényi Dániel, 
a darab másik szereplője, aki 
másfél éve erősíti a bábszín-
házi gárdát. 

Fajó Attila

Évindító mese

https://behir.hu/munkacsy-mihaly-honfoglalasa-avagy-a-festofejedelem-hazafias-ecsetvonasai
https://behir.hu/munkacsy-mihaly-honfoglalasa-avagy-a-festofejedelem-hazafias-ecsetvonasai
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